

ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ



សាលាដំបូងខេត្តមណ្ឌលគិរី
សំណុំរឿងព្រហ្មទណ្ឌលេខ ២០០
ចុះថ្ងៃទី០២ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២០
សាលក្រមព្រហ្មទណ្ឌលេខ ៣៣១
ចុះថ្ងៃទី២១ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២៣

តារាងប្រជុំសវនាការ
សាលាដំបូងខេត្តមណ្ឌលគិរី

បានបើកសវនាការជាសាធារណៈនៅថ្ងៃទី០៧ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២៣
និងប្រកាសសាលក្រម នៅថ្ងៃទី២១ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២៣
ដែលមានសមាសភាពជំនុំជម្រះដូចខាងក្រោម៖

សមាសភាពចៅក្រមជំនុំជម្រះ

លោក [REDACTED] អនុប្រធានសាលាដំបូង ជាចៅក្រមជំនុំជម្រះ

តំណាងឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី

លោក [REDACTED] ព្រះរាជអាជ្ញារង អមសាលាដំបូងខេត្តមណ្ឌលគិរី

ក្រឡាបញ្ជីសវនាការ

លោក [REDACTED] ក្រឡាបញ្ជី នៃសាលាដំបូងខេត្តមណ្ឌលគិរី

ដើម្បីជំនុំជម្រះលើសំណុំរឿងព្រហ្មទណ្ឌលេខ ២០០ ចុះថ្ងៃទី០២ ខែមិថុនា ឆ្នាំ២០២០ ដែលមានជនជាប់
ចោទឈ្មោះ៖

១.ឈ្មោះ [REDACTED] ភេទប្រុស អាយុ ៥២ឆ្នាំ ជនជាតិព្នង សញ្ជាតិខ្មែរ មុនរបប កសិករ មានទីកន្លែង
កំណើតនៅភូមិពូលួង ឃុំរមនា ស្រុកសែនមនោរម្យ ខេត្តមណ្ឌលគិរី មានទីលំនៅបច្ចុប្បន្ននៅភូមិពូលួង សង្កាត់
សែនមនោរម្យ ខេត្តមណ្ឌលគិរី ឪពុកឈ្មោះ [REDACTED] (ស្លាប់) ម្តាយឈ្មោះ [REDACTED] (រស់) ប្រពន្ធឈ្មោះ [REDACTED] មាន
កូនចំនួន០៣នាក់ ប្រវត្តិនៃការផ្ដន្ទាទោសពីមុន៖ គ្មាន ជានីតិជន។ (ដីកាសម្រេចដាក់ស្ថិតក្រោមការត្រួតពិនិត្យតាម
ផ្លូវតុលាការលេខ ១២/២២ “គ” ចុះថ្ងៃទី០៤ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២)

២.ឈ្មោះ [REDACTED] ហៅ ពុកកែវ ភេទប្រុស អាយុ ៤៨ឆ្នាំ ជនជាតិព្នង សញ្ជាតិខ្មែរ មុនរបប កសិករ ទី
កន្លែងកំណើតនៅភូមិខ្នង ឃុំស្រែខ្នង ស្រុកសែនមនោរម្យ ខេត្តមណ្ឌលគិរី មានទីលំនៅបច្ចុប្បន្ននៅភូមិពូលួង
សង្កាត់សែនមនោរម្យ ខេត្តមណ្ឌលគិរី ឪពុកឈ្មោះ [REDACTED] (ស្លាប់) ម្តាយឈ្មោះ [REDACTED] (រស់) ប្រពន្ធឈ្មោះ
[REDACTED] មានកូនចំនួន ០៤នាក់ ប្រវត្តិនៃការផ្ដន្ទាទោសពីមុន៖ គ្មាន ជានីតិជន។ (ដីកាសម្រេចដាក់ស្ថិតក្រោម
ការត្រួតពិនិត្យតាមផ្លូវតុលាការលេខ ១៣/២២ “គ” ចុះថ្ងៃទី០៤ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២)

៣.ឈ្មោះ [REDACTED] ភេទប្រុស អាយុ ២៦ឆ្នាំ ជនជាតិព្នង សញ្ជាតិខ្មែរ មុនរបប កសិករ មានទីកន្លែង
កំណើតនៅភូមិពូលួង សង្កាត់សែនមនោរម្យ ខេត្តមណ្ឌលគិរី ទីលំនៅបច្ចុប្បន្ននៅភូមិពូលួង សង្កាត់សែនមនោរម្យ
ខេត្តមណ្ឌលគិរី ឪពុកឈ្មោះ [REDACTED] (ស្លាប់) ម្តាយឈ្មោះ [REDACTED] (រស់) ប្រពន្ធឈ្មោះ [REDACTED] មានកូន
ចំនួន ០២នាក់ ប្រវត្តិនៃការផ្ដន្ទាទោសពីមុន៖ គ្មាន ជានីតិជន។ (ដីកាសម្រេចដាក់ស្ថិតក្រោមការត្រួតពិនិត្យតាមផ្លូវ
តុលាការលេខ ១៤/២២ “គ” ចុះថ្ងៃទី០៤ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២)

១.ឈ្មោះ [REDACTED] ភេទប្រុស អាយុ ៥៥ឆ្នាំ ជនជាតិព្នង សញ្ជាតិខ្មែរ មុខរបរ កសិករ មានទីលំនៅបច្ចុប្បន្ននៅភូមិព្នង សង្កាត់សែនមនោរម្យ ខេត្តមណ្ឌលគិរី មានទីលំនៅបច្ចុប្បន្ននៅភូមិព្នង សង្កាត់សែនមនោរម្យ ខេត្តមណ្ឌលគិរី ឥឡូវឈ្មោះ [REDACTED] វិ(ស្លាប់) អាយុឈ្មោះ [REDACTED] ជំនឿ [REDACTED] មានកូនចំនួន០៧នាក់ ប្រពន្ធដែរការរដ្ឋបាលទោសវិសុទ្ធភាព ជាសិទ្ធិជន។ (ដីកាសម្រេចដាក់ស្ថិតក្រោមការត្រួតពិនិត្យតាមផ្លូវតុលាការលេខ ១១/២២ "គ" ចុះថ្ងៃទី០៤ ខែមករា ឆ្នាំ២០២២)

ជាប់អាទិច១៖ ចុះច្បាប់ឱ្យមានការប្រព្រឹត្តបទឧក្រិដ្ឋជាអាទិ៍ ប្រព្រឹត្តនៅភូមិព្នង សង្កាត់រមនា ក្រុង សែនមនោរម្យ ខេត្តមណ្ឌលគិរី កាលពីថ្ងៃទី២២ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២០ បទល្មើសដែលមានចែង និងផ្ដន្ទាទោសតាម មាត្រា៤៤៤ ងៃក្រមព្រហ្មទណ្ឌ។

- ឈាមមានលោក [REDACTED] និងលោក [REDACTED] ជាមេធាវីការពារសិទ្ធិឱ្យជនជាប់ចោទ។
- បានឃើញ ដីកាសម្រេចលេខ ១៦០២/២២(ង) ចុះថ្ងៃទី២២ ខែវិច្ឆិកា ឆ្នាំ២០២២។
- បានឃើញ ដីកាសម្រេចដាក់រឿងជំនុំជម្រះលេខ ៥៨ ដពស/២៣ ចុះថ្ងៃទី១១ ខែមករា ឆ្នាំ២០២៣។
- ឈ្មោះ [REDACTED] ភេទប្រុស អាយុ៦០ឆ្នាំ ជនជាតិខ្មែរ សញ្ជាតិខ្មែរ មានទីលំនៅបច្ចុប្បន្ននៅភូមិព្នង សង្កាត់រមនា ក្រុងសែនមនោរម្យ ខេត្តមណ្ឌលគិរី ជាដើមបណ្ដឹងរដ្ឋប្បវេណី។

ឥឡូវឈ្មោះ និងជំនឿដូចតទៅ

កាលពីថ្ងៃទី១៩ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៩ ឈ្មោះ [REDACTED]
[REDACTED]
[REDACTED] ព្រមទាំងប្រជាពលរដ្ឋនៅភូមិព្នង សង្កាត់រមនា ក្រុងសែនមនោរម្យ ខេត្តមណ្ឌលគិរី បានទាំគ្នាដាក់ដីមួយកន្លែងស្ថិតនៅភូមិព្នង សង្កាត់រមនា ទៅឱ្យ ឈ្មោះ [REDACTED] ភេទប្រុស អាយុ ៥០ឆ្នាំ និងឈ្មោះ [REDACTED] ភេទប្រុស អាយុ ៤៩ឆ្នាំ និងបានចែកប្រាក់ គ្នាបានចំនួន ៨០០.០០០រៀល លុះដល់ថ្ងៃទី២២ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២០ ស្រាប់តែឈ្មោះ [REDACTED] និងឈ្មោះ [REDACTED] រដ្ឋបាល បានឱ្យឈ្មោះ [REDACTED] និងបក្សពួក ទៅកាប់ផ្ការព្រៃនៅលើដីនោះ ក៏ស្រាប់ឈ្មោះ [REDACTED] ហៅ [REDACTED] ឈ្មោះ [REDACTED] ហៅ [REDACTED] ឈ្មោះ [REDACTED] និងឈ្មោះ [REDACTED] បានទៅចុះច្បាប់ប្រជាពលរដ្ឋរស់នៅ ក្នុងភូមិព្នងដាក់មន្ត្រីរបស់បក្សពួកឈ្មោះ [REDACTED]។

នាពេលសមធានា៖

-ជនជាប់ចោទឈ្មោះ [REDACTED] បានឆ្លើយថា៖ ខ្លួនសូមដីសេដកាប្បបណ្ដឹងរបស់ឈ្មោះ [REDACTED] ចុះថ្ងៃ ទី២២ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២០ ពេលទាំងព្រះង ពីព្រោះខ្លួន ពុំបានទៅចុះច្បាប់ប្រជាពលរដ្ឋនៅក្នុងភូមិព្នង និងទៅ គំរាមកំហែងសម្លាប់ លោក [REDACTED] នោះទេ។ កាលពីថ្ងៃខែឆ្នាំមិនចាំ ក្លាយប្រុស របស់ខ្លួនឈ្មោះ [REDACTED] បានមក ប្រាប់ខ្លួនថា "ចូរមកមិនទៅបើកប្រាក់ដីដេកអញ គេទៅបើកអស់មួយភូមិហើយ នៅផ្ទះលោក [REDACTED]" ខ្លួន ពុំបានជួយទៅឱ្យគេ ក៏បានទៅផ្ទះឈ្មោះ [REDACTED] មានមុខរបរ ជាពេទ្យសង្កាត់រមនា ពេលទៅដល់ហើយបាន

ប្រពន្ធល្មោះរបស់ល្មោះ [REDACTED] និងបុរសម្នាក់ទៀតពុំស្គាល់ឈ្មោះ។ ពេលទៅដល់ភ្នាក់ងារ
ប្រពន្ធរបស់ល្មោះ [REDACTED] បានឃើញក្នុងក្រដាសឃើញមានល្មោះរបស់ខ្លួន ក៏បានហុចលុយចំនួន ៨០០.០០០រៀល
ហើយឱ្យខ្លួនចុះហាត់លេខ រួចខ្លួនក៏ត្រឡប់មកផ្ទះវិញ ដោយពុំសួរនាំអ្វីពីប្រពន្ធល្មោះ [REDACTED] នោះទេ។ លុះ
រំលងបានពេលថ្ងៃក្រោយ ល្មោះ [REDACTED] មកប្រាប់ថា លុយដែលខ្លួនទៅបើកនោះ ជាលុយលក់ភ្នំរាងក្បាលអូរ
ច្បារ ទើបខ្លួន និងប្រជាពលរដ្ឋនាំគ្នាទៅសួរនាំពីលោកមេភូមិល្មោះ [REDACTED] ប៉ុន្តែគាត់ប្រាប់ថា គាត់មិនដឹងទេ។
ប្រហែលជាកន្លះថ្ងៃក្រោយ ខ្លួនឃើញគេកាប់គោក្របីសែនព្រេន ពីលើចំណុចភ្នំរាងក្បាលអូរច្បារ ទើបប្រជា
ពលរដ្ឋ (មិនចាំចំនួន) នាំគ្នាទៅហាមឃាត់គេមិនឱ្យសែនព្រេន ព្រោះពួកខ្ញុំមិនសុខចិត្តឱ្យគេយកលក់ភ្នំនោះទេ
ព្រោះពួកគេលួសឆាយ និងផ្តល់រំលំដើមឈើធំៗ ធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់ប្រភពទឹកក្បាលអូរច្បារ។ ទើបអ្នកទិញគាត់
កំណត់ដោយការទាញម៉ែត្រវាស់ស្នងចែកគ្នា ដោយកំណត់ពីចំណុចដាក់ស្រោពាងសែនព្រេន ប្រវែង ១០០ម៉ែត្រ
ទៅទិសខាងត្បូង ប្រគល់ឱ្យអ្នកភូមិ ចំណែកអ្នកទិញ គឺគិតចាំពីចំណុចហួស ១០០ម៉ែត្រ របស់អ្នកភូមិ ទៅជាកម្ម
សិទ្ធិរបស់គាត់។ រំលងបាន០១ខែ ខ្លួនឃើញមានគេយកគ្រឿងចក្រមកលួសឆាយនៅភ្នំរាងក្បាល ប្រជាពលរដ្ឋទាំង
ក្មេងទាំងចាស់ ក៏បានចុះទៅសួរនាំ និងហាមឃាត់ ទើបម្ចាស់គ្រឿងចក្រ យកគ្រឿងចក្រត្រឡប់ទៅវិញ។ ក្រោយ
មកទៀតខ្លួន និងប្រជាពលរដ្ឋបានលីសម្លេងម៉ាស៊ីនអាឈើនៅចំណុចភ្នំរាងក្បាលអូរច្បារ ទើបពួកយើងនាំគ្នាទៅ
មើលដោយមានប្រជាពលរដ្ឋចំនួនប្រហែល ២០នាក់(មានស្រី មានប្រុស) បាននាំគ្នាទៅហាមឃាត់កម្មករចំនួន
០២នាក់ ដែលកំពុងកាន់ម៉ាស៊ីនអាឈើ ហើយប្រជាពលរដ្ឋទាំងស្រី ទាំងប្រុស បានស្រែកឱ្យទៅចាប់យកម៉ាស៊ីន
អាឈើនោះ ទើបខ្លួនចូលទៅចាប់យកម៉ាស៊ីន បន្តិកក្រោយមក ខ្លួនឃើញលោក [REDACTED] មកជួបនិយាយជាមួយ
ខ្លួនថា មេចបានមកយកម៉ាស៊ីនរបស់គាត់ ហើយខ្លួននិយាយថា ម៉េចបានមកកាប់ព្រៃនៅកន្លែងដំណាម (កន្លែង
ជំនឿរបស់អរក្សអ្នកតា មូលមែមកកាប់ម្តងហើយនឹងកាប់បិត ម្តេចថ្ងៃនេះយករណាមកកាត់វិញអញ្ជឹង រួចខ្លួនក៏
យកម៉ាស៊ីននោះទៅទុកនៅផ្ទះរបស់ល្មោះ [REDACTED] តែម្តង។

-ជនជាប់ចោទល្មោះ [REDACTED] បានឆ្លើយថា៖ ខ្លួនសូមបដិសេធការបណ្តឹងរបស់ល្មោះ [REDACTED] ចុះថ្ងៃទី
២២ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ចោលទាំងស្រុង ពីព្រោះខ្លួន ពុំបានទៅញុះញង់ប្រជាពលរដ្ឋនៅក្នុងភូមិតូលួង និងទៅ
គំរាមកំហែងសម្លាប់ លោក [REDACTED] នោះទេ។ ខ្លួនពុំបានទទួលលុយចំនួន ៨០០.០០០រៀល ពីប្រពន្ធល្មោះ [REDACTED]
ឬពីល្មោះ [REDACTED] ផ្ទាល់នោះទេ ប្រពន្ធរបស់ខ្លួនជាអ្នកទទួលនៅជនបងបងល្មោះ [REDACTED]។ រំលង
បានបីថ្ងៃ ប្រជាពលរដ្ឋនាំគ្នាទៅសួរនាំមេភូមិ ហើយលោកមេភូមិថាមិនដឹងជាលុយអ្វីដែរ។ រឿងហេតុទាក់ទង និង
ការលក់ភ្នំរាងក្បាល ក៏ខ្លួនដឹងក្រោយគេ ខ្លួនដឹងនៅពេលឃើញគេកាប់ក្របីសែនព្រេន ពីលើចំណុចភ្នំរាងក្បាលអូរ
ច្បារ ទើបប្រជាពលរដ្ឋ(មិនចាំចំនួន) នាំគ្នាទៅហាមឃាត់គេមិនឱ្យសែនព្រេន ព្រោះពួកខ្ញុំមិនសុខចិត្តឱ្យគេយកលក់
ភ្នំនោះទេ ព្រោះពួកគេលួសឆាយ និងផ្តល់រំលំដើមឈើធំៗ ធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់ប្រភពទឹកក្បាលអូរច្បារ។ រំលង
បាន០១ខែ ខ្លួនឃើញមានគេយកគ្រឿងចក្រមកលួសឆាយនៅភ្នំរាងក្បាល ប្រជាពលរដ្ឋក៏បានចុះទៅសួរនាំ និងហាម
ឃាត់ ឱ្យបញ្ឈប់សកម្មភាពលួសឆាយដី និងផ្តល់រំលំដើមឈើធំៗប៉ះពាល់ដល់កន្លែងសែនព្រេន និងផ្ទះឆ្មោះជួនតា
ហើយម្ចាស់គ្រឿងចក្រ ក៏បានយកគ្រឿងចក្រត្រឡប់ទៅវិញ។ ក្រោយមកទៀតខ្លួន និងប្រជាពលរដ្ឋបានលីសម្លេង

ម៉ាស៊ីនអារឈើនៅចំណុចភ្នំវាំងក្បាលអូរច្បារ ទើបពួកយើងនាំគ្នាទៅមើលដោយមានប្រជាពលរដ្ឋចំនួនប្រហែល ១០នាក់ បាននាំគ្នាទៅហាមឃាត់កម្មករចំនួន២នាក់ ដែលកំពុងកាន់ម៉ាស៊ីនអារឈើ បន្តិតក្រោយមក លោក មកជួបនិយាយជាមួយខ្លួន ហើយឈ្មោះ ក៏ចូលមកយកម៉ាស៊ីនអារឈើទៅទុកនៅផ្ទះរបស់ខ្លួន ហើយខ្លួនក៏ពុំបាននិយាយអ្វី ឬប្រើប្រាស់ពាក្យសម្តីអ្វី គម្រាមកំហែងដល់ឈ្មោះ ទោះទេ។

-ជនជាប់ចោទឈ្មោះ បានឆ្លើយថា៖ ខ្លួនសូមបដិសេធពាក្យបណ្តឹងរបស់ឈ្មោះ ចុះថ្ងៃទី២២ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ចោលទាំងស្រុង ពីព្រោះខ្លួនពុំបានទៅញុះញង់ប្រជាពលរដ្ឋនៅក្នុងភូមិពូលូង និងទៅគម្រាមកំហែងសម្លាប់ លោក ទោះទេ។ ខ្លួនពុំបានទទួលលុយចំនួន ៨០០.០០០រៀល ពីប្រពន្ធឈ្មោះ នោះទេ។ ចំណែករឿងហេតុទាក់ទង និងការលក់ភ្នំវាំង ក៏ខ្លួនដឹងក្រោយគេ ខ្លួនដឹងនៅពេលឃើញគេកាប់ក្របីសែនព្រេន ពីលើចំណុចភ្នំវាំងក្បាលអូរច្បារ ទើបប្រជាពលរដ្ឋ(មិនចាំចំនួន) នាំគ្នាទៅហាមឃាត់គេ មិនឱ្យសែនព្រេន ព្រោះពួកខ្ញុំមិនសុខឱ្យគេយកលក់ភ្នំនោះទេ ព្រោះពួកគេឈូសឆាយ និងផ្តល់រំលំដើមឈើធំៗ ធ្វើឱ្យប៉ះពាល់ដល់ប្រភពទឹកក្បាលអូរច្បារ។ ទើបអ្នកលក់កំណត់ដោយការទាញម៉ែត្រវាស់ខណ្ឌចែកគ្នា ដោយកំណត់ពីចំណុចដាក់ស្រាពាងប្រហែល ១០០ម៉ែត្រ ទៅទិសខាងត្បូង ប្រគល់ឱ្យអ្នកភូមិ ចំណែកអ្នកលក់ គឺគិតចាប់ពីចំណុច ហួស ១០០ម៉ែត្រ របស់អ្នកភូមិ ទៅជាកម្មសិទ្ធិរបស់គាត់។ រំលងបាន០១ខែ ខ្លួនឃើញមានគេយកគ្រឿងចក្រមកឈូសឆាយនៅភ្នំវាំង ប្រជាពលរដ្ឋក៏បានចុះទៅសួរនាំ និងហាមឃាត់ ចំណែកម្ចាស់គ្រឿងចក្រ មកឈូសឆាយនៅភ្នំវាំង ប្រជាពលរដ្ឋក៏បានចុះទៅសួរនាំ និងហាមឃាត់ ដោយម្ចាស់គ្រឿងចក្រថា គេផ្តល់ខ្ញុំឱ្យមកឈូសឆាយពីលើភ្នំហូតដល់ផ្លូវជាតិ ហើយប្រជាពលរដ្ឋក៏បានហាមឃាត់ ចំណែកម្ចាស់គ្រឿងចក្រ ក៏បានយកគ្រឿងចក្រត្រឡប់ទៅវិញ។ ក្រោយមកទៀតខ្លួន និងប្រជាពលរដ្ឋបានលីសម្លេងម៉ាស៊ីនអារឈើនៅចំណុចភ្នំវាំងក្បាលអូរច្បារ ទើបពួកយើងនាំគ្នាទៅមើល មានប្រជាពលរដ្ឋចំនួនប្រហែល ១០នាក់ បាននាំគ្នាទៅហាមឃាត់កម្មករចំនួន ០២នាក់ ដែលកំពុងកាន់ម៉ាស៊ីនអារឈើ បន្តិតក្រោយមក ខ្លួនក៏ឃើញលោក មកជួបនិយាយជាមួយឈ្មោះ ហើយឈ្មោះ ក៏បានឱ្យឈ្មោះ យកម៉ាស៊ីនអារឈើយកទៅទុកនៅផ្ទះរបស់គាត់ ហើយខ្លួនក៏ត្រឡប់មកផ្ទះវិញជាមួយឈ្មោះ ផងដែរ។ ខ្លួនសូមបញ្ជាក់ថា៖ ពុំបានញុះញង់ឱ្យប្រជាពលរដ្ឋក្នុងភូមិដោយមកហាមឃាត់កម្មករ ដែលកំពុងកាត់ព្រៃនោះទេ គឺប្រជាពលរដ្ឋស្ម័គ្រចិត្តដោយខ្លួនដោយសាររកន្លែងកាប់ព្រៃនោះជាកន្លែងដំណាម និងជាប្រភពទឹកប្រើប្រាស់របស់ប្រជាពលរដ្ឋទាំងភូមិពូលូង។

-ជនជាប់ចោទឈ្មោះ បានឆ្លើយថា៖ ខ្លួនសូមបដិសេធពាក្យបណ្តឹងឈ្មោះ ចុះថ្ងៃទី២២ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០២០ ចោលទាំងស្រុង ពីព្រោះខ្លួនពុំបានទៅញុះញង់ ឬដើរហៅប្រជាពលរដ្ឋនៅក្នុងភូមិពូលូងឱ្យទៅវាវាង ឬបញ្ឈប់សកម្មភាពរបស់កូនចៅលោក ទោះទេ។ ខ្លួនពិតជាបានទៅទទួលប្រាក់ពីប្រពន្ធរបស់ខ្លួនឈ្មោះ ចំនួន ៨០០.០០០រៀល នៅផ្ទះរបស់ឈ្មោះ និងបានឱ្យខ្លួនផ្តិតមេដៃលើក្រដាស (ក្រដាសសៀវភៅក្មេងរៀន) ហើយកូនខ្លួនក៏បានសួរថាជាលុយអ្វី ទើបប្រពន្ធឈ្មោះ ឆ្លើយថាលុយចឹងៗគេមិនប្រាប់នោះទេ បើខ្លួនដឹងថាលុយលក់ភ្នំវាំង នាងខ្ញុំពុំព្រមយកនោះទេ។ ក្រោយពេលដឹងថាលុយលក់ភ្នំ ហើយ ខ្លួនក៏បានយកលុយទាំងនោះទៅសងឈ្មោះ ពេទ្យស្រី ជនជាតិខ្មែរ ដោយយកលុយទៅសងនៅ

ផ្ទះរបស់ឈ្មោះ [redacted] ដោយឈ្មោះ [redacted] ជាអារម្ភអាងថាយកលុយទៅសងឈ្មោះ [redacted] និង
ជួយដោះស្រាយយកដីភ្នំមកវិញឲ្យបាន ប៉ុន្តែក្រោយពេលទទួលបានលុយហើយឈ្មោះនេះរត់បាត់។ រំលងបាន៤ថ្ងៃ
ក្រោយពីទទួលបានលុយហើយ ខ្លួនក៏ឃើញគេកាប់ក្របីសែនព្រៃ ពីលើចំណុចភ្នំរ៉ាដាងក្បាលអូរច្បារ ទើបប្រជា
ពលរដ្ឋ(មិនចាំចំនួន)នាំគ្នាទៅហាមឃាត់គេមិនឲ្យសែនព្រៃ ព្រោះពួកខ្ញុំមិនសុខចិត្តឲ្យគេយកលក់ភ្នំនោះទេ ព្រោះ
ពួកគេឈូសឆាយ និងផ្តល់រំលំដើមឈើធំៗ ធ្វើឲ្យប៉ះពាល់ដល់ប្រភពទឹកក្បាលអូរច្បារ។ ទើបអ្នកលក់កំណត់ដោយ
ការទាញម៉ែត្រវាស់ស្តង់ដារចេញ ដោយអ្នកលក់យកផ្នែកខាងលើភ្នំ ចំណែកអ្នកភូមិយកផ្នែកខាងក្រោយរហូតដល់
ផ្លូវជាតិ។ ក្រោយមកទៀតខ្លួន និងប្រជាពលរដ្ឋបានលើសម្លេងម៉ាស៊ីនអាឈើនៅចំណុចភ្នំរ៉ាដាងក្បាលអូរច្បារទើប
ពួកយើងនាំគ្នាទៅមើលដោយមានប្រជាពលរដ្ឋចំនួន ប្រហែល ១០នាក់ ពួកខ្លួនក៏បានចាប់យកម៉ាស៊ីនអាឈើ ពីកូន
ចៅលោក [redacted] ហើយកូនចៅគាត់បានទទួលស្នំហៅលោក [redacted] មកជួបពួកខ្លួន ពេលលោក [redacted]
មកដល់សួរពួកខ្លួនថា មេចបានមកចាប់ម៉ាស៊ីនអាឈើខ្ញុំបែបនេះ ត្រែងព្រមព្រៀងគ្នាលក់ដីភ្នំ និងយកលុយចាយ
អស់ហើយតើ? ខ្លួនបានឆ្លើយថា ពួកខ្ញុំបានឯកភាពលក់នៅថ្ងៃកាប់ក្របីសែនព្រៃនេះលើកមុន ប៉ុន្តែមិនបានលក់ភ្នំរ៉ាដាង
ក្បាលអូរច្បារទាំងមូលនោះទេ មេចបានមកឈូសឆាយដល់ផ្លូវជាតិព្រោះកន្លែងសែនព្រៃ កន្លែងអារក្សអ្នកតាជា
ជំនឿរបស់ដូនតាពួកខ្ញុំ ដូច្នេះពួកខ្ញុំពុំព្រមមកឈូសឆាយបន្តទៀតនោះទេ។ ទើបឈ្មោះ [redacted] ចាប់យកម៉ាស៊ីន
អាឈើមកទុកនៅឈ្មោះ [redacted] តែម្តង។ ខ្លួនសូមបញ្ជាក់ថា ពុំបានញុះញង់ឲ្យប្រជាពលរដ្ឋក្នុងភូមិដោយមក
ហាមឃាត់កម្មករ ដែលកំពុងកាត់ព្រៃនោះទេ គឺប្រជាពលរដ្ឋស្រុកត្រង់ដោយខ្លួន ដោយសារកន្លែងកាត់ព្រៃនោះជា
កន្លែងដំណាម និងជាប្រភពទឹកប្រើប្រាស់របស់ជាពលរដ្ឋទូទាំងភូមិពូលូង។

-ដើមបណ្តឹងឈ្មោះ [redacted] បានឆ្លើយថា៖ កាលពីថ្ងៃទី១៩ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៩ ខ្លួន និងប្រជាពលរដ្ឋនៅ
ក្នុងភូមិពូលូង សង្កាត់រមា ក្រុងសែនមនោរម្យ ខេត្តមណ្ឌលគិរី បានព្រមព្រៀងគ្នាលក់ដីមួយកន្លែងស្ថិតនៅភូមិពូ
លូង ឲ្យទៅឈ្មោះ [redacted] និងឈ្មោះ [redacted] រស់នៅរាជធានីភ្នំពេញ។ ក្រោយពេលទិញលក់រួចហើយ
ខ្លួនក៏បានប្រគល់ប្រាក់ចំនួន ៨០០.០០០រៀល ក្នុងមួយគ្រួសារ ទៅឲ្យប្រជាពលរដ្ឋនៅក្នុងភូមិពូលូង ទាំងមូល
ចំណែកឈ្មោះ [redacted] និងឈ្មោះ [redacted]
[redacted] ក៏បានទទួលប្រាក់ចំនួន ៨០០.០០០រៀល ពីខ្លួនផងដែរ។ នៅពេលនោះខ្លួនក៏បានធ្វើលិខិតទទួលប្រាក់
ត្រឹមត្រូវដែរ។ លុះដល់ថ្ងៃទី២២ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២០ នៅពេលដែលឈ្មោះ [redacted] និងឈ្មោះ [redacted]
ឲ្យកូនចៅទៅកាប់ស្ការព្រៃនៅលើដីនោះ ស្រាប់តែឈ្មោះ [redacted]
, ឈ្មោះ [redacted] និងឈ្មោះ [redacted] បានញុះញង់ប្រជាពលរដ្ឋនៅក្នុងភូមិឲ្យទៅចាប់ម៉ាស៊ីនកាត់
ឈើរបស់អ្នកទាំងពីរខាងលើ និងហាមមិនឲ្យកូនចៅរបស់ឈ្មោះ [redacted] និងឈ្មោះ [redacted] មិនឲ្យ
កាប់ស្ការ និងបានទាមទារយកដីនោះមកវិញ ព្រមទាំងគំរាមកំហែងសម្លាប់ខ្លួនថែមទៀតផង។ ក្នុងរឿងក្តីនេះរវាង
ក្រុមខ្លួនដែលជាដើមបណ្តឹងដូចមានឈ្មោះខាងលើ ក្នុងសំណុំរឿងនេះ បានប្តឹងគ្នាទៅវិញទៅមកជាមួយនឹងក្រុម
ជនជាប់ចោទខាងក្រុមជនជាប់ចោទក៏ប្តឹងពីខាងក្រុមខ្លួនក្នុងរឿងតែមួយនេះ។ ពេលនេះខ្លួនយល់ឃើញថា ការប្តឹង
គ្នារបៀបនេះខាតពេលវេលា ហាត់នឿយអត់ប្រយោជន៍ ខ្លួនសូមបញ្ចប់រឿងក្តីនេះតែប៉ុន្មាននេះចុះ។

-ចម្លើយឈ្មោះ: [redacted] ជាមេភូមិពូលួង និងជាសាក្សី បានឆ្លើយថា: ខ្លួនចូលកាន់ដីណែងតាំងពីឆ្នាំ ២០១៧ រហូតដល់បច្ចុប្បន្ន ដោយគ្រប់គ្រងចំនួន ២៦២គ្រួសារ ចំណែកទំហំផ្ទៃដីភូមិ ខ្លួនពុំចាំនោះទេ។ ចំពោះអង្គហេតុខាងលើខ្លួនពុំបានចាំច្បាស់នោះទេ គ្រាន់តែដឹងថា អ្នកដែលញុះញង់ គឺជាប្រជាពលរដ្ឋមកពីភូមិផ្សេង និងក្នុងភូមិពូលួង(ពុំចាំឈ្មោះនោះទេ) ហើយនៅថ្ងៃទីដែលប្រជាពលរដ្ឋនាំគ្នាទៅចាប់យកម៉ាស៊ីនរបស់ឈ្មោះ: [redacted] និងបញ្ជូក ខ្លួនពុំដឹងថាមានប្រជាពលរដ្ឋចំនួនប៉ុន្មាននាក់ចូលរួមនោះទេ ព្រោះខ្លួនពុំបានចូលរួម។ លុះក្រោយមកទើបមានពាក្យបណ្តឹងពីឈ្មោះ: [redacted] ទៅវិញ ដោយពួកគាត់ទាំងអស់ពុំមែនជាអ្នកញុះញង់ ឬជាអ្នកគំរាមកំហែងរកសម្លាប់អ្នកណាសោះ។ ខ្លួនសូមជម្រាបថាក្នុងរឿងនេះ ខ្លួនក៏បានទទួលប្រាក់ចំនួន ៨០០.០០០រៀល ពីឈ្មោះ: [redacted] និងឈ្មោះ: [redacted] ជាប្រាក់ដែលកំរិតដាងទំហំ ៣.៧ហិកតា ចុះពីផ្លូវជាតិប្រវែង ៧០ម៉ែត្រ។ នៅក្នុងរឿងលក់ដីនេះមានមនុស្ស ០៩ នាក់ ជាអ្នកឈរឈ្មោះតំណាងអោយប្រជាពលរដ្ឋក្នុងភូមិពូលួង ដោយមានទី១.ឈ្មោះ: [redacted] ទី២.ឈ្មោះ: [redacted] ទី៣.ឈ្មោះ: [redacted] ទី៤.ឈ្មោះ: [redacted] ទី៥.ឈ្មោះ: [redacted] ទី៦.ឈ្មោះ: [redacted] ទី៧.ឈ្មោះ: [redacted] ទី៨.ឈ្មោះ: [redacted] និងទី៩.ឈ្មោះ: [redacted] ហើយក៏មានឈ្មោះ: [redacted] ឈរឈ្មោះជាអ្នកស្នើសុំកាន់កាប់ប្រើប្រាស់ដីធ្លីដែលមានលេខ: ០៨៦/១៩ ចុះថ្ងៃទី២២ ខែកក្កដា ឆ្នាំ២០១៩ ដោយមានការចុះហត្ថលេខាដោយខ្លួន លោកចៅសង្កាត់ និងលោកអភិបាលក្រុងផងដែរ។ មុនពេលខ្លួនចុះហត្ថលេខាលើពាក្យស្នើសុំកាប់ដីធ្លី ខ្លួនពុំបានចុះទៅពិនិត្យទីតាំងដីដោយផ្ទាល់ទេ គឺមានអ្នកតំណាងអោយអ្នកទិញ និងអ្នកតំណាងឱ្យអ្នកលក់ ព្រមទាំងអ្នកចុះGPF។ ក្រោយពីទិញលក់រួចហើយ ក៏មានការកាប់ក្របីសែនព្រេន នៅទីតាំងដីខាងលើ ប៉ុន្តែខ្លួនពុំបានចូលរួមនោះទេ រវល់ជូនប្រពន្ធទៅពេទ្យ។ បច្ចុប្បន្នដីនៅទីតាំងខាងលើស្ថិតនៅក្នុងសមត្ថកិច្ចគណៈកម្មការថ្នាក់ខេត្តកំពុងដោះស្រាយ។

-សាក្សីឈ្មោះ: [redacted] ភេទប្រុស អាយុ៤៣ឆ្នាំ, ឈ្មោះ: [redacted] ភេទប្រុស អាយុ៣៨ឆ្នាំ និងសាក្សីឈ្មោះ: [redacted] ភេទស្រី អាយុ៦៦ឆ្នាំ ដែលមានទីលំនៅបច្ចុប្បន្ន នៅភូមិពូលួង សង្កាត់រមនា ក្រុងសែនមនោរម្យ ខេត្តមណ្ឌលគិរី បានឆ្លើយប្រហាក់ប្រហែលគ្នាថា: ពួកខ្លួន និងប្រជាពលរដ្ឋមួយចំនួនទៀតបាននាំគ្នាទៅមើលពួកគេមកឈូសឆាយកាប់គាស់រុករានភ្នំដែលជាទឹកថ្លែងសក្ការៈពីដូនតា គឺពួកខ្លួនមិនព្រមលក់ភ្នំនេះទៅឱ្យគេទេ ទុកជាទីសក្ការៈ។ ពួកខ្លួនដែលនាំគ្នាទៅនេះ គឺគ្មាននរណាបបួល ឬញុះញង់នោះទេ គឺទៅដោយចិត្តឯងតែម្តង។

-តំណាងអយ្យការបានធ្វើសេចក្តីសន្និដ្ឋានថា: សូមតម្កល់ការចោទប្រកាន់ទុកជាបានការដដែល និងសូមឱ្យគុណការផ្តន្ទាទោសជនជាប់ចោទតាមច្បាប់។

- ក្រោយពីបានស្តាប់សេចក្តីសន្និដ្ឋានរបស់តំណាងអយ្យការប្តឹងសុំ។
- ក្រោយពីបានស្តាប់សេចក្តីសន្និដ្ឋានរបស់មេធាវីការពារសិទ្ធិឱ្យជនជាប់ចោទ។
- ក្រោយពីបានពិនិត្យភស្តុតាង និងពិចារណាត្រឹមត្រូវតាមច្បាប់ហើយ។

គុណការយល់ឃើញថា

-បុព្វបទដើម នៃអង្គហេតុក្នុងរឿងក្តីនេះ កើតចេញពីជនមួយក្រុមទាំងស្រុងក្នុងសង្គមជាតិ ជាទឹកដីខ្មែរដែលកាន់កាប់រួមរបស់ប្រជាពលរដ្ឋនៅក្នុងភូមិពូលួង សង្កាត់រមនា ក្រុងសែនមនោរម្យ ខេត្តមណ្ឌលគិរី។ ក្នុងការលក់នេះមានមនុស្សមួយក្រុមដែលមានគ្នា ៨ ទៅនោះ ដែលជាភាគីខាងដើមបណ្តឹងក្នុងសំណុំរឿងនេះ ជាអ្នកលក់ឱ្យទៅអ្នកទិញ ហើយពេលបានលុយក៏យកមកចែកគ្នាអ្នកភូមិតាមខ្នងផ្ទះ។ តែពេលដែលអ្នកទិញចុះទៅធ្វើការល្បួងឆ្ងាយកាប់រានលើដីនោះ បែបជាមានជនមួយក្រុមទៅធ្វើការតវ៉ាជំទាស់មិនឱ្យអ្នកទិញនោះធ្វើសកម្មភាពវិញ។

-នេះគឺជាវិវាទក្នុងការលក់ដីរួមរបស់សហកម្មសិទ្ធិ រវាងម្ចាស់កម្មសិទ្ធិទាំងអស់ក្នុងភូមិ (ដីមិនទាន់មានប័ណ្ណកម្មសិទ្ធិទេ) មិនមែនជាបទល្មើសព្រះរាជាណាចក្រក្រុងភ្នំពេញមានការប្រព្រឹត្តបទឧក្រិដ្ឋដូចការចោទប្រកាន់នោះទេ។

-គប្បីឱ្យជនជាប់ចោទរួចផុតពីបទចោទ។

ហេតុដូច្នោះ វិនិច្ឆ័យសេចក្តី

១. ឱ្យជនជាប់ចោទឈ្មោះ៖

- ក. ឈ្មោះ: [REDACTED] ភេទប្រុស អាយុ ៥២ឆ្នាំ ជនជាតិព្នង សញ្ជាតិខ្មែរ (ដែលមានសារតារជាតិខាងលើ)
- ខ. ឈ្មោះ: [REDACTED] ភេទប្រុស អាយុ ៤៨ឆ្នាំ ជនជាតិព្នង សញ្ជាតិខ្មែរ (ដែលមានសារតារជាតិខាងលើ)
- គ. ឈ្មោះ: [REDACTED] ភេទប្រុស អាយុ ២៦ឆ្នាំ ជនជាតិព្នង សញ្ជាតិខ្មែរ (ដែលមានសារតារជាតិខាងលើ)
- ឃ. ឈ្មោះ: [REDACTED] ភេទស្រី អាយុ ៥៥ឆ្នាំ ជនជាតិព្នង សញ្ជាតិខ្មែរ (ដែលមានសារតារជាតិខាងលើ)

រួចផុតពីបទចោទ ក្នុងបទ៖ ញុះញង់ឱ្យមានការប្រព្រឹត្តបទឧក្រិដ្ឋជាអាទិ៍ ប្រព្រឹត្តនៅភូមិពូលួង សង្កាត់រមនា ក្រុងសែនមនោរម្យ ខេត្តមណ្ឌលគិរី កាលពីថ្ងៃទី២២ ខែមេសា ឆ្នាំ២០២០។

២. សាលក្រមនេះជំនុំជម្រះ និងប្រកាសជាសាធារណៈចំពោះមុខតុលាការ។

ត្រឡប់ស្តីសវនាការ ចៅក្រមជំនុំជម្រះ
 ហត្ថលេខា និងត្រា [REDACTED] ហត្ថលេខា និងត្រា [REDACTED]

បានចម្លងត្រឹមត្រូវតាមច្បាប់ដើម

ថ្ងៃអង្គារ ២កើត ខែផល្គុន ឆ្នាំចាស់ ចត្វាស័ក ព.ស២៥៦៦
 ធ្វើនៅមណ្ឌលគិរី, ថ្ងៃទី២១ ខែកុម្ភៈ ឆ្នាំ២០២៣

បានឃើញ
 ចៅក្រមជំនុំជម្រះ
 [REDACTED]

ត្រឡប់ស្តី
 [REDACTED]